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Hatmillióba került, mindet javítani kell 

Kibelezett 
információs táblák 
Felfeszítették, megrongálták azt a tizenegy információs térkép-
vitrint, amelyet a szegedi Tourinform a nyár elején telepített 
városszerte. 

Évtizedek óta várták a szegediek és vendégeik, hogy pontos és részle-
tes tájékoztató térképek kerüljenek ki a város turisták által leglátoga-
tottabb pontjaira. A régi festett fémtáblák elavultak, lekoptak. Idén az 
önkormányzat költségvetéséből hatmillió forintot fordított tizenegy 
információs tábla elkészítésére. A Szeged és Térsége Turisztikai Szol-
gáltató Kht. engedélyeztette a táblákat, és szakszerűen felállíttatta 
azokat. Májusban megírtuk, hogy betonalappal, üvegezett vitrinnel 
tetszetős információs térképek készültek. 

- Mintha Szeged szisztematikus vandáljai csak erre vártak volna. 
Először néhány rétegben festett kézjeggyel piszkították be az üvegla-
pokat, aztán megkarcolták, egynek pedig felfeszítették a tartódobozát 
a városban - mondta Mihály Illés, a szegedi Tourinform ügyvezető 
igazgatója. - A legnagyobb sérüléseket a Stefánia parkjába telepített 
térképvitrin szenvedte; felfeszítették, kibelezték, minden használha-
tó részét elvitték. Tehát szinte még véget sem ért a szegedi turistasze-
zon, és egyetlen olvasható térkép sem maradt. 

A Tourinform táblái nem használhatók, mindet tisztítani, javítani 
kell. A rongálok mindegyiken több százezer forintos kárt okoztak. A 
kht. ismeretlen tettes ellen a napokban feljelentést tett a rendőrségen. 
A javításhoz a felmérést elkezdték/előreláthatólag a Stefánián tönkre-
tett vitrin helyreállításával kezdik a munkát néhány napon belül. A 
károk felszámolására a városnak több százezer forintot kell költenie. 

D.T. 

Mára csak a hűlt helye látszik a színes térképnek a szegedi 
Stefánián Fotó: Segesvári Csaba 

Betörték a Radnóti 
könyvesbolt kirakatát 
Két randalírozó fiatal péntekről 
szombatra virradóra betörte a sze-
gedi Radnóti Miklós könyvesbolt 
egyik kirakatát. A rendőrséget 
szombat reggel 8 óra után értesítet-
ték a könyvesbolt munkába érke-
zett alkalmazottai. - A mellettünk 
lévő ügyvédi irodában késő éjsza-
káig dolgoztak. Állítólag az ő abla-
kukat is megpróbálta bezúzni két, 

vélhetően ittas fiatalember, de nem 
jártak sikerrel. A könyvesbolt kira-
katüvegét végül egy szemeteskuká-
val sikerült betörniük. Húsz darab 
CD-t vittek el. Többnyire üres to-
kot rakunk a kirakatokba, mert 
szinte minden ősszel akad egy kira-
katbetörésünk. Ezúttal azonban le-
mez is volt a tokokban - mondta el 
a boltvezető, Molnár Imréné 

„Ha nem cigizhetnék a játszótéren, egyszerűen arrébb mennék" 

Elnyomják, ha muszáj 
Nem bánnák a szegediek, ha úgy, mint a 
vásárhelyiek, ők sem gyújthatnának rá a 
játszótereken. Ettől függetlenül most még 
gond nélkül füstölnek a hinták mellett. 

- Akár tízezer forintra is megbüntethetik Hód-
mezővásárhelyen azt, aki játszótéren rágyújt. 
Mi lenne, ha magukat is jól megbírságolnák? -
kérdeztük a dohányzókat tegnap Szeged ját-
szóterein. Különös, de senki nem sértődött 
meg az ijesztgetés miatt, sőt azt mondták: 
egyetértenek a vásárhelyi szabállyal. 

- Nem örülnék most egy bírságnak, de jobb 
volna, ha a gyerekek kevesebb dohányzó em-
bert látnának. A legtöbben általános iskola he-
tedik vagy nyolcadik osztályában gyújtanak rá 
először. Ekkor jön be a diszkóőrület - véleke-
dett a Szent György téren megszólított Ricsi, 
aki maga is gyerekként, 14 évesen kezdett ci-
gizni. A környezetében élőket - családtagokat, 
barátokat - utánozta. A 17 éves fiú különben 
leszokóban van, egyrészt mert pénzkidobás-
nak tartja a bagózást, másrészt mert nemrég a 
testnevelés órán gondot okozott a Coo-
per-teszt a korábban sportoló fiúnak. 

- Vásárhelyen a csikket sem dobhatnád el, 
azért is megbírságolnának - informáltuk Ri-
csit, aki közölte: ő itthon sem el, hanem a 
kukába dobja. 

- Nagyon jó lenne, ha Szegeden is bevezet-
nék - ennyit mondott a rendelettel kapcso-
latban Kátóné Huszta Edit tanárnő, aki a Dó-
zsa György Általános Iskola egy diákcsoport-
jával sétált a téren. 

A Stefánia játszóterén négy nővel találkoz-
tunk, három dohányzott. Aki nem, az azt 
mondta, hogy nem rossz ötlet a vásárhelyie-
ké. Az egyik cigiző benne lenne, hogy ne 
gyújtson rá a hinta mellett, a másik kettő vi-
szont támadt: sokkal fontosabb volna a ku-
tyaürüléktől megtisztítani a játszótereket. Is. 

- Nekem is vannak gyerekeim. Éppen őket 
várom. Kibírnám, ha nem gyújthatnék rá itt, 
akkor egyszerűen arrébb mennék - válaszolt 
a Roosevelt téri játszótéren István. 

Komlódi Zsuzsanna ugyanitt azt mondta, a 
játszótér a kicsiké, ezért ha ez lenne a szabály, 
elfogadná. Igaz, ő már leszokott a cigiről. Lel-
kesebb lett a szemetelést tiltó rendelet halla-
tán, szerinte erre van szükség nálunk is, akkor 
nem lenne annyi csikk a buszmegállókban. 

G. ZS. 

SZEGED MERLEGEI 
- Szeged városa a nem dohányzók védelméről 
szóló jogszabály rendelkezéseit maximálisan be-
tartja. A bölcsődékben, óvodákban, iskolákban ti-
los a dohányzás. Ugyanakkor nem gondolkodtunk 
azon, hogy közterületen is betiltsuk a dohány-
zást. Tanulmányozni fogjuk a vásárhelyi rendele-
tet, és az előnyöket, hátrányokat mérlegelve ho-
zunk döntést - válaszolt Solymos László alpol-
gármester arra a kérdésre, Szegeden várható-e a 
vásárhelyihez hasonló rendelet. 

FELÜGYELŐ U R , VIGYÁZ A GYEREKRE? 
- Persze, jó ötlet, hogy ne füstöljünk a gyerek körül. Csakhogy ha dohányzó létemre lehozom a két lá-
nyomat a játszótérre, akkor félóránként hagyjam őket magukra, amíg elszívok egy cigit? Vagy addig a 
közterület-felügyelők vigyáznak rájuk? - kérdezett vissza egy anyuka a Stefánián. 

A szegedi játszótereken gyakori látvány az eldobott csikk Fotó: Karnok Csaba 

A kerekes székes Béni Csaba, ha kell, kiemeh a forgóajtót 

Leleménnyel győzik le az akadályt 
A jó szándékú emberek mellett sokszor a 
lelemény segíti át az akadályokon a ke-
rekes székeseket Vásárhelyen. A város-
ban körülbelül százötven mozgáskorlá-
tozott él, a többség nem tud bejutni az 
üzletekbe a lépcsők és a forgókapuk mi-
att. Béni Csaba előtt azonban ezek sem 
jelentenek áthatolhatatlan akadályt. 

Vásárhelyen az Andrássy utcai belvárosi or-
vosi rendelőbe igyekvő betegeknek előbb öt-
ven meredek lépcsőfokot kell legyőzniük. 
Aki pedig a Spar fölött lévő Yahoo divathoz 
igyekszik, az elé még meredekebb lépcsősor 
tornyosul. Aki kerekes székkel közlekedik, 
az már a jóval kisebb, sokszor egyetlen lép-
cső előtt is megtorpan. Béni Csaba számára 
azonban szinte nincs akadály, a vonatbal-
eset miatt kerekes székbe kényszerült fia-
talember megtanulta, hogyan küzdj e le a 
nehézségeket. 

- A Spar Áruház automata ajtaja előtt 
nincs lépcső, így oda könnyen begurulok a 
székemmel, ám a fém forgókapun már 
nem férnék át. Ki szoktam akasztani a he-
lyéről, s miután bementem, visszatolom -
árulta el az egyik „trükköt". Ha nem bol-
dogul a kapuval,-csak akkor kér segítséget 
a biztonsági őröktől vagy a pénztárosok-
tól. 

- Kedvesek a boltosok, hiszen itt az ut-
cán szolgálnak ki. Megmondom, mire 
lenne szükségem, odaadom az árát, s az 
árut blokkostól együtt kapom meg. 

A kerekes székesek és a járókerettel vagy 

bottal nagy nehezen mozgó emberek elé 
egyébként Vásárhely belvárosában is jó né-
hány akadály tornyosul. A járdák széleit 
ugyan a város már évekkel ezelőtt lesimít-
tatta, a repedések, törések annál inkább, 
ahogy a kisköves díszburkolat is nehézséget 
okoz a haladásban. Az Andrássy utcai üzle-
tek nagy részébe is csak lépcsőmászás után 
lehet bejutni. A mozgásukban korlátozott 
helybeliek a legkönnyebben a bankokba jut-

nak be, hiszen azok legtöbbjébe rámpa ve-
zet, ahogy két gyógyszertárba is a belváros-
ban: a Dominóba és a központiba. A helyi 
ügyeiket a városházán is könnyen elintézhe-
tik a kerekes székesek, hiszen az utcára ké-
résükre kiviszik a rámpát, a lépcsőházat spe-
ciális felvonó segítségével győzhetik le, s az 
emeletet pedig már panorámalifttel közelít-
hetik meg. A városháza két szárnya közti 
lépcsősor felett pedig híd ível keresztül. 

Kapuemelés a vásárhelyi Sparban. Némi erőfeszítéssel lehet bejutni Fotó: Tésik Attila 

Béni Csaba azt mondta, van olyan üzlet 
- nem akarta megnevezni - , ahová hiába 
jut be könnyedén, a polcok olyan közel 
vannak egymáshoz, hogy a szék be sem fér 
közéjük. - Akiket eddig megkértem, hogy 
toljanak be, vagy segítsenek, eddig még 
mindig segítettek. 

Csaba a postára is csak kis trükkel tud 
bejutni: az automata ajtó ugyanis hirtelen 
nyílik ki. Mondja, esélye sincs arra, hogy 
elugorjon előle. Ha pedig oldalról próbál-
kozik, akkor a nyitóberendezés infraérzé-
kelője nem veszi észre, vagyis az ajtó 
csukva marad. 

KOROM ANDRÁS 

LÉPCSŐKÉS RÁMPÁK 
Egy vagy több lépcsőfok tornyosul a kerekes 
székesek előtt az Andrássy utcai üzleteknél. Két 
lépcső a leendő Sas patikánál, egy az Ametiszt 
aranyboltnál, egy az óra-ékszer üzletnél, kettő 
a textilboltnál, három a cipő és bőrdíszműnél, 
két kicsi az Adidasnál és kettő a kínai üzletnél, 
de lépcső van a Rossman, illetve a fodrászatok 
ajtajánál is. Akadálytalan viszont a „Petőfi" 
könyvesbolt, a Spar, a Drogerie Markt, az Erste 
Bank, az OTR az MKB Bank. Külön érdekes a 
belvárosi római katolikus templom, hiszen a 
járdát az autó előtti mélyedéssel rámpa is ösz-
szeköti, ám a templomajtó igencsak szűk, s ap-
ró küszöböcske van benne. A Hód ABC-hez vivő 
emelkedőre meredek rámpák vezetnek föl, a 
boltajtó akadálymentesített, ám két fém forgó-
kapu akasztja meg a továbbmenetelt. 

HÍREK 

AMERIKAI JOGI KEPZES 
Tizenöt hallgató vette át 
szakértői bizonyítványát a két 
éve kezdődött amerikai jogi 
képzésen a hét végén, a szegedi 
jogi karon. A képzés, melynek 
első évfolyama végez most, a 
Toledói Egyetem jogi karának 
közreműködésével, a 
testvérvárosi kapcsolat talaján 
jött létre. 

KISS LAJOS PALÓCZI 
ANTAL-DÍJAT KAPOTT 
Az építészet világnapja 
alkalmából Újhelyi István 
államtitkár tegnap Pro 
Architectura- és Palóczi 
Antal-díjat adott át az 
Önkormányzati és 
Területfejlesztési 
Minisztériumban. Az 1992-ben 
alapított Pro Architectura-díjat 
tizennégyen vehettek át 
kiemelkedő építészeti alkotó 
tevékenységükért. A 
településrendezés területén 
legalább tíz éven át végzett 
kimagasló tervezői, oktatói, 
kutatói, főépítészi tevékenysége 
elismeréséül a tavaly alapított 
Palóczi Antal-díjat ketten 
vehették át: a szegedi 
Kiss Lajos nyugalmazott 
területi főépítész, 
a Dél-alföldi Területi 
Főépítészeti Iroda volt vezetője, 
és Bérezik András 
nyugalmazott építőmérnök. 


